
Za lepše letovanje
v Banjolah

Poročali smo že, da je bilo
letos v Banjolah iz naše obči-
ne na preventivnem zdravlje-
nju 82 borcev NOV. To zdrav-
Ijenje je bilo brezplačno in si-
cer v okviru enkratne družbe-
ne pomoči. Razen tega je iz
občine Ljubljana-Center v Ba-
njolah letos letovalo še kakih
500 borcev NOV in njihovih
družinskih članov. Občina Lju-
bljana-Center ima v Banjolah
namreč zagotovljenih skupno
59 postelj in nekaj pomožnih
ležišč. Od tega je pet sob
opremljenih z vsem udobjem
(prha, stranišče, centralna
kurjava). Tu je 10 postelj in
po potrebi 4 pomožna ležišča.
Dalje po 5 sob v zidanih ob-
jektih »A« in »B«, kjer so v
vsaki sobi po štiri ležišča,
skupaj 40 ležišč, dve sobi y
hišah montažne izvedbe po tri
postelje in ena lesena počitni-
ška hišica tudi 3 ležišča, sku-
paj torej 59 postelj in 4 po-
možna ležišča.

Razumljivo je, da se borci
NOV za letovanje v Banjolah
zelo zanimajo. Mnogo nam je
do tega, da bi tam lahko leto-
vali po zmernih cenah, da bi
se tam ugodno počutili in da
bi tam vladalo pravo borčev-
sko vzdušje. Letos smo začu-
tili, da se uprava počitniške
skupnosti ZZB NOV Ljubljana
v Banjolah srečuje z mnogimi
težavami.

Napotnice za letovanje v
Banjolah dajejo občinski od-
bori ZZB NOV. Ta praksa ve-
lja za 19 občin ljubljanskega
območja, ki so združene v tej
počitniški skupnosti, le za na-
So občino ne. Pri nas borce na.,
letovanje razporejajo in jim
dajejo napotnice zdraženja.
Uprava počitniške skupnosti
predlaga, da bi tudi v naši
občini to vprašanje enotno re-
ševali, namre« občinski odbor
ZZB NOV dogovorno z zdru-
ženji, kar bi poslovanje počit-

niške skupnosti znatno poeno-
stavilo in menda tudi pocenilo.
Prav bi bilo, da bi to vpraša-
nje ponovno pretresli, če ne bi
bilo morda uraestno, da bi do-
sedanjo prakso spremenili.

Druga stvar, ki bi jo tudi
kazalo obravnavati,v je organi-
zacija zdravstvenega varstva.
Pri počitniškem naselju ZZB
NOV Maribor v Valovinah pri
Puli imajo to zadevo urejeno.
Tam je stalno na voljo izkušen
bolničar, redno prihaja tudi
zdravnik. Menimo, da bi se to
vprašanje dalo podobno rešiti
tudi v Banjolah. Najbrž ne bi
bilo težko dobiti za vso sezono
eno upokojeno medicinsko se-
stro, za zdravnike pa bi se da-
lo to reč urediti tako (zdaj ko
imamo dispanzer za borce), da
bi tem zdravnikom, ki jih je
12, dodelili po deset dni brez-
plačnega letovanja v Banjolah
s tem, da bi bili na voljo po
kako uro ob delavnikih zvečer.
Dosedanji že mnogi hudi pri-
meri, ko borci NOV ali člani
njihovih družin niso mogli pri-
ti pravočasno do zdravniške
pomoči in so morali letovanje
v Banjolah zaradi tega preki-
niti, govorijo za to, da je treba
to vprašanje rešiti že za pri-
hodnje leto.

V Banjolah bi morali OJrga-
nizirati tudi občasno pobiranje
morskih ježkov, kot to redno
delajo v Valovinah in kot so
to prejšnja leta delali tudi v
Banjolah. Letos so se namreč
letovalci v Banjolah zaradi te-
ga srečevali z mnogimi nevšeč-
nostmi, znano ga je tudi, da
zaradi iglic morskega ježka
lahko nastopijo komplikacije.
Patemtakem to, ali je plaža
ofiiščena ježkov, še kako vpli-
va na dobro počutje letoval-
cev. Torej bi bilo treba tudi
temu, na videz morda nepo
membnemu vprašanju, posve-
titi primerno skrb.
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